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Hvem er vi 
 

Vi er en lille poli*sk lokalforening under Storkreds Fyn som er under Alterna*vet. 
 
Vi har klimakrisen, miljø, social velfærd og dyree*k øverst på programmet. 
 
Men vi har indset, at før vi kan håbe realis*sk på at få forbedret forholdene omkring os, må vi 
have indført en bedre poli*sk kultur i selve Alterna*vets egen organisa*on. 
 
Den store nedgang i Svendborgs interesse for Alterna*vet skyldes ikke dårlige visioner, 
tvær*mod; Alterna*vets visioner er så gode, at andre par*er har kopieret dem.  
 
Der skal indføres, klimabelastningsafgiEer, dyrebestanden i lokalområdet skal gøres mindre 
klimabelastende, således at miljøet sikres rent drikkevand og havet omkring SydFyn igen får livet 
*lbage, således at mindre kvælstof udskylles *l havet omkring SydFyn. Lavbunds jorde skal gives 
fri, købes op af Regionerne og kommunen *l mere fri natur, der sam*digt fastlåser Co2. 
Vi ville, hvis vi var flere, gerne have repræsentanter og poli*kere ind i Storkreds Fyn og 
Kommunalbestyrelsen, Region Syd-Danmark og Folke*nget, der kunne repræsentere 
Alterna*vets ideer fra området omkring SydFyn. 
 

Året der er gået 
 
Der har været aMoldt mange bestyrelsesmøder jævnligt gennem året. 
I et lukket forum, fordi vi skulle lære hinanden bedre at kende i bestyrelsen og for at   opdyrke 
en solid organisa*on og en effek*v forretningsgang.  
 
Det har været svært at få gang i medlemsarbejdet, at få aMoldt møder. 
Vi har  Vi har udviklet et forslag *l nye vedtægter, som kan forebygge nogle af de problemer, 
som *dligere har belastet, bestyrelsen i lokalforeningen. Landspar*et har ganske vist bestemt 
nogle minimumsvedtægter; men de har spillerum og plads *l forbedring, som vores forslag 
udfylder.  
 Det vig*gste i de nye vedtægter er, at bestyrelsen får virkemidler *l at løse den slags 
uoverensstemmelser, der kan opstå i valgkamp og i samarbejdet mellem bestyrelsen og 
byrådskandidater indbyrdes. 
 
For at vi som forening kan søge og få støPekroner, da krævede dePe at vi som selvstændig 
forening er registreret, har et CVRnr. et virksomheds nr. der skal fornyes senest, hvert 3.die år. 
Det er svært at holde gang i en lille poli*sk forening, der kun har meget få midler at arbejde 
med, fak*sk ingen. Banken tager alle kronerne over *d, med 250 kr. pr. kvartal i forenings 
”administra*on”. 



Vi har fået ganske få kroner for stemmer ved sidste kommunalvalg, som poli*sk forenings 
støPekroner af kommunen12 pkt.. Fremover skal der minimum 911 stemmer *l for at vi kan 
søge støPekroner. 
 
Vi har i vores minimale bestyrelse lært hinanden at kende; men vi har været for få og haE for 
lidt at gøre med *l at skabe vækst og f.eks. møder, hvor vi kunne mobilisere medlemmer.   
 
Vi synes, at vi som bestyrelse har lært hinanden at kende og er klar *l at invitere andre ind, 
sam*digt er der nogen der ikke er mødt op og andre takker nej *l en sæson mere. 
Der er svært med få kroner i kassen at invitere ekspertviden ind og bes*lle lokale og kaffe med 
en småkage. 
 
Langelands kredsen og Ærøkredsen er gået *l grunde. Det er ærgerligt, megen af den grønne 
oms*lling og ”Cita Slow” er startet herfra området. 
Vi er pt. ca. 30 registrede medlemmer i lokalforeningen Svendborg.  
Vi har en lokalforenings facebookside og en TwiPer, disse bliver dog ikke brugt. 
 

Drømme for året der kommer 
 

Der skal være projekteret arrangementer i kalenderen, der skal aMoldes for året der kommer, 
inden der kan søges støPekroner og aMoldte udgiEer skal dokumenteres, både *l kommunen 
og banken. Al*ng skulle startes op, drømmen er et årshjul med planlægning omkring faste og 
kommende arrangementer. 
Hvis vi fortsæPer bestyrelsesarbejdet, da s12 pkt.kal der arbejdes på at få Ærø Langeland 
kredsene med. 
 
DePe årsmøde er lige som sidste årsmøde et krisemøde, der i uheldigste fald kan føre *l 
lokalforeningens nedlæggelse.  
  
Til forskel fra sidste årsmøde har vi på dePe årsmøde et forslag om en bedre organisa*on at give 
videre, og hvis vi kan få nye medlemmer *l en ny bestyrelse, der kan lede foreningen i det 
næste år, skal den ikke begynde på helt så bar bund som vi gjorde.  
 Derfor omfaPer vores *l dagsorden for årsmødet flere muligheder: Det mest vidtgående forslag 
- at nedlægge foreningen - skal principielt behandles først; men hvis vi her på årsmødet har 
medlemmer *l en ny bestyrelse, vil vi anbefale, at vi også vedtager bestyrelsens 
vedtægtsændringsforslag som en helhed.  
Det vil give en ny bestyrelse en bedre start end den foregående fik.  
 


